
Hlavnou tmeliteľkou, 
koordinátorkou a mobilizá-
torkou sa stala Anna Stru-
hárová. Práve ona strhla 
všetkých k  veľ kolepým 
h lasovací m v ýkonom, 
ktoré nám zabezpečili viac 
ako polmilióna hlasov 
a  jasné víťazstvo. Školy, 
f irmy, inštitúcie, orga-
nizácie, ale hlavne veľké 
množstvo jednotlivcov – to 
sú tí, ktorým treba ďakovať 
za  vytrvalosť. Dôležité 
bolo práve neupúšťať 
z tempa a vydržať hlasovať 
až do  konca. Ihrisko sme 
vyhrali a sídlisko Dubnička 
tak získalo priestor, ktorý 
ocenia nielen deti, ale aj 
rodičia, hľadajúci pre deti 
zmysluplnú zábavu.

V  nedeľu 16. júna 
nastal deň D, v  ktorom 
si primátorka Rudolfa 
Novotná prevzala sym-
bolický kľúč od  nového 
ihriska z  rúk obchodného 
riaditeľa spoločnosti Lidl 
Slovensko - Filipa Dvořáka. 
„Sen sa stal skutočnosťou,“

týmito slovami začala svoj 
príhovor pani primátorka. 
Poďakovala všetkým hla-
sujúcim za  snahu a  úsilie, 
osobitne a  osobne aj prí-
tomnej Anne Struhárovej, 
a  dodala, že mesto bude 
naďalej hľadať možnosti 
a podporovať projekty sme-
rujúce k deťom a mládeži. 
Filip Dvořák pripomenul, 
že spoločnosť Lidl už štvrtý 
rok buduje detské ihriská 
po  slovenských mestách 
a  zdôraznil aj ekologickú 
myšlienku tohto projektu. 
Sú jednou zo spoločností, 
ktoré sa snažia poukázať 

na potrebu vštepovať eko-
lógiu a  ochranu prírody 
už najmenším deťom. Už 
tridsaťšesť ihrísk z projektu 
Žihadielko robí radosť 
deťom po Slovensku – v júli 
ich bude už štyridsať.

Slávnostnú modro-
žltú stuhu symbolicky 
prestrihli deti a  potom 
sa už zvedavo a  šantivo 
rozbehli po novotou voňa-
júcom ihrisku, napríklad 
po  Filipovej cestičke, či 
do  Majinho hradu, alebo 
pomôcť Vilkovi vytriediť 
odpad . V  sprievodnom 
programe sa predstavili 

Trpaslíci z  RTVS a  zaují-
mavé boli aj stánky, kde si 
deti mohli vyrábať masky 
alebo peňaženky z  tetra-
pakových obalov, alebo 
farebné vážky z drevených 
štipcov na vešanie bielizne. 
O program a občerstvenie 
sa postaral Lidl a  všetko 
bolo organizačne zvládnuté 
na jednotku. Deti aj rodičia 
neskrývali nadšenie, ale pri 
rozhovoroch často zaznela 
obava, či ihrisko odolá 
„záujmu“ vandalov. Areál 
ihriska bude monitorovaný 
kamerov ý m systémom 
a  určite pomôže aj naša 

väčšia všímavosť, prípadné 
upozorňovanie. Ihrisko 
Źihadielko bude otvorené 
denne od 8.00 do 21.00 h. 
Okolie čakajú ešte rôzne 
úpravy. Na jeseň sa tu budú 
vysádzať stromy.

Tak nech sa Žihadielko 
stane miestom radosti 
a  pek ných spomienok 
nielen sídliskových detí, ale 
aj tých, zo širšieho okolia. 
Je dôkazom, že keď sa ľudia 
spoja a  zjednotia - dobrý 
výsledok je zaručený. Tak si 
to všetci pamätajme. 

Zuzana Bridová
 Foto: Pavel Bročko
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Opäť máme sa sebou 
pekný víkend. Našinci 
si mohli počas extrémne 
horúcej soboty užívať 
preplnené bánovské 
kúpalisko alebo podvečer 
a večer Slávnosti Uhrov-
skej doliny, v nedeľu sa 
zas spolu s deťmi vytešo-
vali s novučičkého det-
ského ihriska Žihadielko 
na našom najväčšom 
sídlisku... Nad všetkými 
predprázdninovými akti-
vitami dominovala jedna 
významná historická 
udalosť pre všetkých 
Slovákov - prezidentskej 
funkcie sa ujala Zuzana 
Čaputová, v storočnej 
histórii Československa 
a Slovenska prvá žena 
na tomto poste. Mnohí 
do nej vkladajú nádeje, 
že sa v našej politickej 
kultúre niečo zmení. 
Všetci očakávame predo-
všetkým viac slušnosti...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Ocenenie Talent 
Trenčianskeho 
kraja získali 
traja žiaci troch 
bánovských 
škôl – Adam 
Strapek, Jozef 
Filo a Dominik 
Plaskonis

Mesto rokuje 
o budúcom 
prevádzkovaní 
kina na Farskej

Medzinárodný 
zápasnícky 
turnaj 19 klubov 
v našom meste

Leto je v plnom 
prúde, aj to naše 

bánovské kultúrne... 
Neprehliadnite, že túto 

nedeľu 23. júna o 18.30 h 
sa stretneme v mestskom 

parku na prehliadke 
bánovských talentov, 

vrátane skupiny Tí oni!

Neprehliadnite!

Jubilejnú 
XX. Cestu 
rozprávkovým 
lesom navštívilo 
680 detí

Detské ihrisko Žihadielko otvorené!
V šetci si ešte 

pamätáme 
hlasovací ošiaľ, 
ktorý nastal v súťaži 
Lidla o detské 
ihrisko Žihadielko. 
Obyvatelia nášho 
mesta dokázali, že sa 
vedia spojiť pre dobrú 
myšlienku a vec.
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SOM poslanec, mám názor... 
Prečo sa zvyšujú náklady za komunálny odpad?

Milí Bánovčania, viacerí z  vás 
ste sa ma uplynulé dni pýtali, ako je 
možné, že za komunálny odpad pla-
tíme tento rok viac. Keďže som členom 
Komisie pre životné prostredie pri 
MsZ, rozhodol som sa vysvetliť vám 
danú situáciu. Minulý rok sme platili 
za  odvoz a  uskladnenie odpadu 
o 25 678,98 eur viac ako v roku 2017. 
V prvom rade za to môžu zo zákona 
stúpajúce náklady za uloženie netrie-
deného odpadu, pretože veľmi málo 
z nás odpad triedi. Druhou smutnou 
skutočnosťou je fakt, že počet obyva-
teľov nášho mesta sa každým rokom 
znižuje. V  roku 2018 sa z  nášho 
mesta odsťahovalo až 457 ľudí. Čím 
menej obyvateľov Bánovce majú, tým 
menší počet občanov sa musí spolu 
zložiť na uskladnenie komunálneho 
odpadu na  skládkach, alebo čím 
menej obyvateľov, tým vyššia cena.

Ako platiť za komunálny odpad 
menej?

Prvým krokom, ktorý môžeme 
spoločne urobiť, je začať separovať 
komunálny odpad, a tak zlepšiť trie-
denie odpadu. Zvlášť plasty, papier, 
sklo aj kovy. Aby ste si nemysleli, že 
som práve vynašiel koleso – viem, 
že mnohí z vás už takto odpad trie-
dite a  patrí vám za  to veľká vďaka. 
Zároveň sa chcem obrátiť na  tých 

občanov, ktorí sa tejto iniciatívy 
ešte nechopili, priložte ruku k dielu, 
SEPARUJTE! V roku 2018 sa úroveň 
vytriedenia komunálneho odpadu 
pohybovala v rozmedzí 20 - 30 %, čo 
predstavuje 5 eur za tonu uloženého 
odpadu na  skládke. Ak však nezač-
neme separovať v  domácnostiach 
viac, pri rovnakej úrovni vytriedenia 
komunálneho odpadu, budeme 
v roku 2021 platiť za tonu až 27 eur. 
Vývoj nárastu poplatku v Bánovciach 
za  uloženie odpadu pri súčasnej 
úrovni vytriedenia komunálneho 
odpadu 20 - 30 % bude v  roku 2021 
až 143  746 eur. Ak by sme však 
v  Bánovciach separovali viac ako 
60 % odpadu, zaplatíme v roku 2021 
za uskladnenie iba 24 697 eur a ročne 
tak ušetríme takmer 120  000 eur, 
ktoré vieme použiť na  chodníky, 
škôlky či školy.

Je mesto ľahostajné 
k životnému prostrediu?

Viacerí z  vás však môžete 
namietať, že triediť odpad nemá 
zmysel, pretože plasty, papier, sklo či 
kovy zváža aj tak jedno smetiarske 
auto a  odpad sa v  ňom nakoniec 
zmieša. Nie je to pravda, je to len 
obyčajný mýtus. Odpad zostáva 
separovaný aj počas jeho odvozu 
smetiarmi. Ak sa pýtate, ako triediť 

odpad, všetky informácie nájdete 
na  www.banovce.sk  v  časti samo-
správa – životné prostredie.

Aké sú požiadavky Bánovčanov?
Obyvatelia mesta, ktorí bývajú 

v  rodinných domoch, sa zhodli 
na  požiadavke zabezpečiť kompos-
téry. I napriek tomu, že to nie je lacná 
záležitosť, myslím si, že takýto krok je 
naozaj potrebný. Druhým podnetom 
z vašej strany je záujem triediť odpad 
na verejných priestranstvách, kde sú 
aktuálne len nádoby na komunálny 
odpad. Toto riešenie musí byť este-
ticky dobre zvládnuté, aby smetné 
koše na námestí nepôsobili odpudivo. 
Aktuálne mesto hľadá možnosti, aby 
dovybavilo verejné priestranstvá 
o  koše na  triedený zber aj  napriek 
skutočnosti, že od 1. júla 2016 náklady 
na  triedený zber znáša Organizácia 
zodpovednosti výrobcov (OZV), ktorá 
� nancuje triedený zber, nákup nádob 
a  osvetu pre obce a  mestá v  zmysle 
zákona. Obidve tieto požiadavky vás, 
občanov, si beriem k  srdcu. Záleží 
mi na  tom, aby sme v  Bánovciach 
zaviedli poriadok a čistotu. Potom sa 
nám bude v  našom meste žiť dobre 
a  znížime tak počet ľudí, ktorí sa 
sťahujú mimo nášho mesta.

 Ján Kšiňan, 
 poslanec MsZ

Mesto aj tento rok 
vyhlásilo súťaž o  naj-
krajšiu predzáhradku 
pred bytovým domom. 
Súťažiaci sa môžu prihlásiť 
a  zaslať dve fotografie 
n a   p r e d z a h r a d k a @
banovce.sk alebo poštou, 

prípadne ich doručia 
osobne na  mest sk ý 
úrad v  Bánovciach nad 
Bebravou, oddelenie život-
ného prostredia a to najne-
skôr do 30. augusta 2019.
Viac na  www.banovce.sk 

(r)

Najkrajšia predzáhradka 

Napriek priebežnému 
čisteniu v pustov pre 
odvod dažďovej vody, 
výdatné májové zrážky 
formou jazierok odhalili 
slabé miesta. Preto pra-
covníci odboru služieb 
mestu venujú v  tomto 
období zvýšenú pozor-
nosť kontrole a  čisteniu 
zanesených vpustov, aby 
sa do  budúcna minima-
lizoval počet a  veľkosť 
obťažujúcich vodných 
plôch.

Me s t o  re a gov a lo 
i  na  podnety občanov, 
ktorí upozornili na nevy-
hovujúci stav a  problém 
s odvodom dažďovej vody 
na  uliciach A. Hlinku, 

Tajovského a  Radlin-
ského. Problémová zostáva 
križovatka Trenčianskej 
cesty s Mojzesovou ulicou 
pri železničnej stanici, kde 
sa vpust nachádza pod 
úrovňou hladiny rieky 
Bebrava, čo spôsobuje 
ne dos t ato č ný  o dvo d 
vody pri príva lov ých 
dažďoch. Na  zlepšení 
jeho stavu a  schopnosti 
odvádzať vodu sa pracuje 
a v prípade, že nepomôže 
ani dôkladné hĺbkové 
prečistenie vpustu, bude 
sa uvažovať o jeho rekon-
štrukcii. Zámerom mesta 
je počas leta skontrolovať 
všetky vpusty v meste. 

  Tlačová správa mesta

Čistenie dažďových 
vpustov v meste

Do  súťaže Do  práce 
na bicykli sa tento rok zapo-
jilo 12 bánovských tímov, 
t. j. 35 účastníkov, ktorí 
nelenili a vymenili pohodlie 
auta za  bicykel, chôdzu 
alebo jazdu MHD. Napriek 
tomu, že počasie v  máji 
vôbec neprialo, spolu najaz-
dili 1380,75 km v  rámci 
441 jázd, z  toho na  bicykli 
1264,74 km, 55,92 km pešo, 
55,62 km MHD a  niekto 
priznal asi 4,5 km autom. 
Najviac kilometrov spolu 
prešiel t ím JAMALE 
s  348,13 km. Najviac jázd 
odkrútil Veľký a malý muž, 
spolu 94. Skvele si viedli aj 
eMTeAci, Expedícia a Aktiv-
neNaTury. Dobrý pocit však 
môžu mať všetci účastníci, 
nakoľko celkovo ušetrili 

nášmu životnému prostrediu 
340 kg CO2 a urobili nemálo 
i pre svoje zdravie. Z jednot-
livcov najviac kilometrov -
200,84 na bicykli najazdila 
Lenka Kozáková a  najviac 
jázd - 48 absolvoval Jozef 
Pinkava. Spomedzi jed-
notlivcov, ktorí absolvovali 
aspoň dve tretiny jázd 
na  bicykli, bol vylosovaný 
jeden šťastlivec - Ľubomír 
Kušnier. Na  celoslovenskej 
úrovni boli okrem dosiah-
nutých výsledkov hodnotené 
aj názvy tímov. Víťazmi 
uletenej súťaže o TOP názov 
tímu pre rok 2019 sa stali 
Vajcia na pare v konkurencii 
tímov ako Rýchle kŕče, 
Cestné lišajníky či Kdo mi 
sundal blatníky. 

Tlačová správa mesta

Vyhodnotenie 
Do prace na bicykli 

Mladí mladým – dobrovoľnícka brigáda
N a   f e b r u á r o v o m 

stretnutí bánovskej mlá-
deže s poslancami vyjadrili 
účastníci nespokojnosť so 
stavom ihrísk a športovísk 
v  meste. Študenti SOŠ 
strojníckej v  Bánovciach 
nad Bebravou sa rozhodli 
aktívne priložiť ruku k dielu 
a  v  uplynulých týždňoch 
pomohli zrenovovať vyba-
venie ihriska pri ZUŠ D. 
Kardoša a ZŠ Komenského 
na  síd l isku Dubnička. 
Aktivity sa zúčastnili štu-
denti I.A a III.D so svojimi 
ped agóg m i Kata r í nou 
Mikušovou a  Miroslavom 
Pavlovičom za  pomoci 

dobrovoľníkov z Kultúrno-
k o m u n i t n é h o  c e n t r a 
Ži:va – Lukáša, Patrika 
a  Mareka. Brigáda sa 
rozdelila do  dvoch dní, 
prvé kolo prekazil hustý 
dážď a  po  druhýkrát dalo 
počasie zabrať extrémnymi 
hor úč av a m i .  Napr ie k 
tomu sa podarilo obrúsiť 
a nanovo natrieť futbalové 
bránky na oboch ihriskách 
a  nový vzhľad a  retiazky 
dostali  basketbalové koše. 
Pracovníci odboru služieb 
mestu pomohli demontovať 
staré poškodené pletivo 
a  zapožičali rebríky, preto 
sa mohli obrúsiť a do väčšej 

miery natrieť i  stĺpy oplo-
tenia pri ZŠ Komenského. 
Zostáva ešte natrieť zvyšnú 
časť stĺpov a  zaobstarať 
nové pletivo, aby sa lopta 
nekotúľala na cestu. Ihriská 
využívajú nielen žiaci škôl, 

ale slúžia všetkým sídlis-
kovým deťom. „Môžem 
jednoznačne povedať, že 
svojimi skutkami idete 
príkladom všetkým oby-
vateľom mesta Bánovce 
nad Bebravou. Žiaci našej 
školy sú vám vďační, že 
aj takýmto spôsobom ste 
dokázali vylepšiť areál 
našej školy,“ uviedol vo 
svojom poďakovaní riaditeľ 
ZŠ Komenského, Martin 
Slovák. Táto dobrovoľnícka 
aktivita sa uskutočnila 
vďaka podpore z  projektu 
Kraj a  mestá spolu pre 
mladých, na  ktorom spo-
lupracuje Mesto Bánovce 
nad Bebravou s  Regio-
nálnym centrom mládeže 
v Trenčíne a Trenčianskym 
samosprávnym krajom.
 Miroslava Robochová, 
 referentka práce 
 s mládežou MsÚ
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Júnové zasadanie 
zastupiteľstva

V  stredu 19. júna o  14.30 h budú v  Mestskom 
kultúrnom stredisku  zasadať poslanci mestského 
parlamentu. Okrem iných tém sú predložené na pripo-
mienkovanie aj informatívne správy, napríklad o exekú-
ciách, o povoľovaní stavieb, či o komunálnych bytoch. 
Materiály do rokovania sú zverejnené na www.banovce.
sk, v časti samospráva. Rokovanie MsZ je verejné a prí-
stupné všetkým občanom.

Rokovania o budúcom prevádzkovaní kina
V súvislosti s ohlaso-

vaným ukončením pre-
vádzky kina oslovil Mesto 
Bánovce nad Bebravou 
terajší prevádzkovateľ 
kina v  Dome kultúry 
na Farskej ulici s ponukou 
na  odkúpenie celkového 
v y b a v e n i a ,  v r á t a n e 
sedadiel a  premietacej 
techniky. Zástupcovia 
mesta pristúpili teda 
k  zisťovaniu aktuálneho 
stavu zariadenia. 

V  záujme preverenia 
reá lnej ceny techniky 

oslov i l i  aj pôvodných 
dodávateľov. Z konzultácie 
vyplynulo, že cena, za ktorú 
prevádzkovateľ zariadenia 
ponúka, je niekoľkokrát 
vyššia, ako je jej reálna 
hodnota. Prevádzkovateľ 
predložil ohodnotený súpis 
majetku bez dokladovania, 
napríklad obstarávacích 
cien zariadenia. Sporným 
bodom je, že Farnosť 
Bánovce nad Bebravou, ako 
vlastník priestorov, si náro-
kuje na  časť zariadenia, 
z  čoho vyplýva, že nie sú 

doriešené vzťahy medzi 
vlastníkom a  prevádzko-
vateľom. Mesto by nerado 
vstupovalo do  nevyjasne-
ných majetkových vzťahov 
a  do  rizika, že prevádz-
kovateľ nevlastní všetko 
zariadenie, ktoré ponúka 
na predaj. V ďalšom kroku 
bude potrebná i  revízia 
priestorov, či vyhovujú 
aktuálnym prevádzkovým, 
požiarny m a  bezpeč-
nostným predpisom. 

Vý s l e d k y  z i s t e n í 
naznačujú, že pre mesto by 

bolo ekonomicky i  prak-
ticky výhodnejšie prevziať 
nezariadené priestory kina 
a obstarať nové vybavenie, 
ktoré by zároveň spĺňalo 
moderné technické požia-
davky (bez opotrebenia) 
a  aktuálne prevádzkové 
predpisy. Vedenie mesta má 
záujem, aby bolo kino ďalej 
prevádzkované. O ďalšom 
vývoji rokovaní budeme 
občanov informovať. 

Tlačová správa mesta
 Foto: Tajms Cimena

Čo nové na radnici
Pravidelná rubrika, v ktorej prinášame novinky 

zo stretnutí primátorky Rudolfy Novotnej a vedenia 
mesta s občanmi a zástupcami organizácií:
 rokovanie s  generálnym riaditeľom Slovenskej 
pošty Petrom Helexom o  potrebe rekonštrukcie 
priestorov a skvalitnenia služieb pôšt v meste, 
 primátorka a referentka odboru školstva Zuzana 
Dičerová prijali vedúce školských jedální (na foto), aby 
vyjadrili poďakovanie kolektívom jedální za prípravu 
občerstvenia pri príležitosti významných podujatí 
v meste, oslavy Dňa učiteľov, slávnosti Stavania mája, 
Olympiády materských škôl a ďalších, 

 stretnutie s  vedením Miestneho spolku Sloven-
ského Červeného kríža v Bánovciach nad Bebravou 
MUDr. Angelou Ho� mannovou, Martou Čaplánovou 
a Martou Pilchovou o podpore aktivít spolku a pri-
pravovaných pestrých podujatiach, 
 rokovanie so záhradnou architektkou Silviou 
Bérešovou a vedúcim oddelenia životného prostredia 
Petrom Balážom o vízii skrášlenia mesta kvetinovou 
výsadbou (v centre mesta, na kruhových objazdoch 
a pod.),
 predstavenie podujatia VillaBen organizátormi 
Kryštofom Balutom a Barborou Mikulášovou vedeniu 
mesta. Úvodný ročník tohto stredovekého festivalu 
sa bude konať v sobotu 17. augusta 2019 v mestskom 
parku. Tlačová správa mesta

Už pätnásť rokov oce-
ňuje vedenie Trenčianskej 
župy žiakov základných 
a stredných škôl za úspechy 
a prezentáciu školy, okresu 
a  kraja na  celosloven-
ských i  medzinárodných 
súť a ž iach,  n ie len vo 
vedomostných, záujmovo-
umeleckých, ale aj v športe. 
Delová bašta Trenčianskeho 
hradu sa 12. júna stala 
dejiskom slávnosti, kde 
ocenenia odovzdali osobne 
trenčiansky župan Jaroslav 
Baška a  prednosta Okres-
ného úradu v Trenčíne Jozef 
Stopko. Obaja poďakovali 
nielen študentom, ale aj 
pedagógom, ktorí ich pri-
pravovali, resp. sprevádzali 
na slávnostnom akte. Žiaci, 
tak aj pedagógovia dosiahli 
výsledky najmä vďaka obe-
tavosti a  nasadeniu mimo 
školského vyučovania. Oce-
ňovania talentov s bohatým 
kultúrnym programom sa 
zúčastnil aj rektor Trenčian-

skej univerzity Alexandra 
Dubčeka v  Trenčíne Jozef 
Habánik. 

Adam Strapek zo ZŠ 
Duklianska je žiakom 
9.C triedy s  rozšíreným 
vyučovaním matematiky 
a  prírodovedných pred-
metov. Adam je žiak, ktorý 
je rozhľadený vo viacerých 
predmetoch a  oblastiach, 
zaujíma sa o politické dianie 
vo svete i doma, šport, ces-
tovanie, umenie. Neustále 
sa vzdeláva a  študuje aj vo 
svojom voľnom čase. Zapája 
sa do viacerých súťaží, napr. 
geograf ická olympiáda, 
de jepi sná  oly mpiád a , 
matematická olympiáda, 
olympiáda zo slovenského 
jazyka, Štúrov a Dubčekov 
rétorický Uhrovec, Expert, 
Matematický Klokan, Pyta-
goriáda. Tento školský rok, 
tak ako aj predchádzajúce, 
bol úspešným riešiteľom 
týchto súťaží, ba dosiahol aj 
niekoľko popredných miest. 

V  dejepisnej olympiáde 
obhájil svoje minuloročné 
pozície, a to z prvých miest 
v  okresnom aj v  krajskom 
kole až na 2. miesto v celo-
slovenskom kole. V geogra-
� ckej olympiáde zopakoval 
podobný úspech, od prvých 
miest v  okrese a  kraji si 
tento rok úspešne vybojoval 
aj 2. miesto na  celosloven-
skom kole. Na  geogra� ckú 
olympiádu ho každoročne 
pripravuje učiteľka Marcela 
Mitalová a  na  dejepisnú 
olympiádu jeho mama a uči-
teľka ZŠ Duklianska Andrea 
Strapeková.

Jozef Filo zo SOŠ stroj-
níckej, čerstvý maturant 
v odbore strojárstvo, sa tiež 
na  stránkach Bánovských 
novín v  poslednom čase 
objavil už viackrát. Výsledky 
tohto hrdého Bánovčana 
za  posledný školský rok 
si teraz zopakujeme. Jeho 
u č i t e ľ k ou  o d b or nýc h 
predmetov je Dagmar Var-
haníková. V  celoslovenskej 
súťaži organizovanej � rmou 
IMP Kontakt získal 2. 
miesto, na  12.   strojárskej 
olympiáde na  Strojníckej 
fakulte STU získal 1. miesto, 
v  6. ročníku súťaže Strojár 
– inovátor v  réžii Univer-
zitnej knižnice Technickej 
univerzity v Košiciach získal 

3. miesto. V  súťaži Stredo-
školskej odbornej činnosti 
(SOČ) získal prvé miesto 
v  kraji a  druhé miesto 
v celoštátnom kole. 

Dominik Plaskonis 
z  Gymnázia Janka Jesen-
ského je študentom septimy 
a  býva v  Malých Hostiach. 
Svoje ocenenie Talent TSK si 
vyslúžil za športové úspechy 
v  silových súťažiach. Bol 
členom reprezentácie Slo-
venskej republiky v celosve-
tovej súťaži World Juniors &
Sub-Juniors Championships, 
Potchefstroom (South Africa)
v septembri 2018, kde získal 
tretie miesto v drepe, druhé 
miesto v  tlaku na  lavičke, 
tretie miesto v mŕtvom ťahu 
a v  celkovom trojboji tretie 
miesto na svete! Okrem toho 
si v  marci tohto roka pri-
niesol bronz z Majstrovstiev 
Slovenska v tlaku na lavičke 
v  kategórii Junior. Medzi 
jeho úspechy treba zaradiť 
aj ôsme miesto a  slovenské 
rekordy na  Majstrovstvách 
SR družstiev v  silovom 
trojboji mužov a  žien 
v  novembri 2018. Dominik 
dosahoval športové úspechy 
i v minulosti.

Oceneným žiakom bla-
hoželáme a  prajeme ďalšie 
úspechy v štúdiu aj v živote. 

 Alena Borszéková

Tri talenty Trenčianskeho kraja
T raja žiaci troch bánovských škôl 

si minulý týždeň v stredu prevzali 
na Trenčianskom hrade z rúk župana 
Jaroslava Bašku ocenenie Talent 
Trenčianskeho kraja - Adam Strapek zo ZŠ 
Duklianska, Jozef Filo zo SOŠ strojníckej 
a Dominik Plaskonis z Gymnázia Janka 
Jesenského. 

Adam Strapek s mamou – učiteľkou Andreou Strape-
kovou, vpravo učiteľka Dagmar Varhaníková, ktorá 
prevzala ocenenie za Jozefa Fila...  Foto: D.Legeňová

Dominik Plaskonis s triednou učiteľkou Denisou Žit-
ňanskou a so županom Jaroslavom Baškom. 
 Foto: Ľubo Bobák

Informačné centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov
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V  Materskej škole 
Hronského sa už po  20-ty 
krát otvorili brány do roz-
právkového lesa, ktorý 
každoročne pripravujú 
členky sekcie environmen-
tálnej výchovy v spolupráci 
s  kolektívom materskej 
školy s � nančnou podporou 
mesta. Akcie sa zúčastnilo 
680 detí... 

Na  malých aj veľkých 
čakalo viacero zaujímavých 
temat ick ých z astavení 
plných hier, dobrodruž-
stva a  neopakovateľných 
zážitkov. Na  rozprávkovej 
ceste museli zdolať neľahké 
úlohy, ktoré preverili nielen 
ich fyzickú zdatnosť, ale 
potrápili aj ich hlávky. Už 
od skorého rána prichádzalo 
postupne do rozprávkového 
lesa 680 detí z 21 materských 
škôl, žiaci prvého ročníka 
ZŠ Gorazdova, Komenského 
a  Partizánska, klienti DSS 
Archa a zástupcovia mesta. 
Hneď pri vstupe museli 
deti uhádnuť tri hádanky 
m o t ý l i k ov  A r i a nd e l a 
a  Mariandela. Po  uhádnutí 
dostali vstupenku do lesa vo 
forme medailónika. Zvedavé 

deti pokračovali vyzna-
čeným smerom prostredím 
lesa postupne k  šiestim 
stanovištiam, kde sa stretli 
s  mnohými rozprávkovými 
bytosťami. Spolu s farebnou 
vílou Amálkou rozlišovali 
lúčne a  záhradné kvety 
a  pomenovávali l iečivé 
bylinky. Bylinkárka dala 
deťom ovoňať ky t ičky 
a  vrecúška s  nasušenými 
by l i n k a m i .  Vod ní kom 
pri jazierku vyčistili lúku, 

vyzbierali a vytriedili odpad 
do  zberných nádob. V  lese 
spolu s  vílami poznávali 
stromy, pomohli usilovným 
mravčekom po  cestičke 
ponosiť šišky do  hniezda. 
Šmolkovia im načapovali 
sladký džús, do  sýtosti sa 
vyšantili na skákacom hrade 
a svoju zručnosť si preverili 
triafaním do cieľa, odmenou 
boli jablká od  mravčekov. 
Ježibabám pomohli napiecť 
a  ochutnať medovníčky. 

A na záver sladkou odmenou 
pre všetky deti bola cuk-
rová vata od  Snehulienky 
a trpaslíka. Cieľom podujatia 
bolo hravou a  zážitkovou 
formou vytvárať pozitívny 
vzťah k prírode, ktorý pod-
nieti ohľaduplné a  šetrné 
správanie k nej už od útleho 
veku. Domov odchádzali 
obohatené o nové poznatky 
s  množstvom pekných 
a   n e z a b u d n u t e ľ n ý c h 
zážitkov.  Stanislava Mišová

Každý rok sa všetci zo Základnej 
umeleckej školy Ars Akademy spoločne 
stretávame častejšie, aby sme našim 
rodičom, kamarátom, spolužiakom 
ukázali, čo sme sa za  posledný rok 
nové naučili. Navštívili sme mnohé 
súťažné pódiá, pri ktorých je prekoná-
vanie vlastného strachu tak dôležité. 
Tento rok bol pre nás opäť niečím 
novým - po  prvýkrát čisto hudobný 
koncert, na ktorom sa predstavili žiaci 
z viacerých našich pobočiek - z Báno-
viec nad Bebravou a Dolných Vesteníc. 
Záverečný galaprogram Ars Akademy 
sme mali 4. júna... 

Koniec roka je vždy o čosi nároč-
nejší, pre žiakov aj ich pedagógov. 
V  Mestskom kultúrnom stredisku sa 
predstavila stovka tanečníkov z Báno-
viec a Dolných Vesteníc pod vedením 
Doris Ziaťkovej, Dagmar Klimentovej, 
Veroniky Zeleníkovej a  Kamily 
Švachovej. Bohatý program doplnili 
hudobníci z kapely Blacknote, v ktorej 
účinkujú aj naši dvaja pedagógovia 

- Michal Polák a  Zuzana Halvoňová. 
Hosťom programu bol naša budúca 
učiteľka spevu Anka Slížová. Súčasťou 
programu boli aj mnohé choreogra� e, 
s ktorými sa nám podarilo priniesť si 
pekné ocenenia z  tanečných súťaží. 
Napríklad Pribinov Pohár v  Nitre, 
Taneční skupina roku v  Banskej Bys-
trici, alebo Festival moderného tanca
v Bojniciach. Čaká nás ešte jedna súťaž 
- H&T Cup v Bratislave, tak nám držte 
palce! 

Tento rok sa podaril husársky kúsok 
žiakom od pani učiteľky Veroniky Zele-
níkovej, ktorí sa nominovali na celoeu-
rópsku súťaž do Prahy Taneční skupina 
roku, kde si mohli zmerať sily vo veľkej 
konkurencii a priniesť si so sebou nové 
tanečné zážitky. Samotnú choreogra� u 
Veronika postavila za jeden mesiac, čo 
je takmer neuveriteľné. Decká makali 
trikrát viac ako bežne, mali kopec 
tréningov nad rámec, aby sa mohli 
triedy spojiť a  pracovať ako skupina 
na spoločnom tanečnom diele. Bola to 

tvrdá drina, no tá prináša aj ovocie. 
Na  tanečnej súťaži v  Banskej Bystrici 
získali vynikajúce prvé miesto a  tak 
si vybojovali titul Majstra Slovenskej 
republiky v  kategórii great freestyle. 
Rovnako ako s  Escape from the night 
mare sa tak prebojovali do  top taneč-
ných skupín zo Slovenska, aby skúsili 
šťastie vo veľkom finále Best Dance 
Group 2019 v  Prahe. Konkurencia 
z Poľska, Česka aj Maďarska bola naozaj 
obrovská. Sama Veronika povedala, že 
tanec v zahraničí je na vysokej úrovni, 
miestami neporovnateľnej s tou bežnou 
zo Slovenska. Napriek tomu deti bojo-
vali ako o život. To najdôležitejšie bolo, 
že si to celé poriadne na celoeurópskej 
súťaži v Prahe užívali. Umelecký počin 
s príznačným názvom Utópia...

Naša Súkromná základná ume-
lecká škola Ars Akademy pôsobí 
v Bánovciach už trinásť rokov, veríme, 
že sa naša umelecká rodina bude roz-
rastať. Nájdete nás v Sokolovni...

Juraj Valúch

školstvo4

Jubilejná Cesta rozprávkovým lesom 

Záverečný galaprogram Ars Akademy
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Jozef Šatala *1954
Eva Janečková, rod. Valachová *1941

Opustili nás

Jakub Šípek a Martina Gieciová
Martin Ďurček a Marta Miškeová
Peter Gogora a Mgr. Monika Divék yová
Ján Veselý a Zuzana Hrušková
Milan Rusnák a Zuzana Katonová

Uzavreli manželstvo

Tých, ktorých zaujíma dianie v meste, pozývame 
v stredu 19.6. na Mestské zastupiteľstvo do Mestského 
kultúrneho strediska. Rovnako sa v  stredu v  Ži:ve 
od 16.30 h zabavia malí Šinterkovia. Vo štvrtok 20.6.
o 18.00 h na vás čaká koncert Dua Sonet a Vrchárov
v  Mestskom kultúrnom stredisku, lístky sú v  pred-
predaji v MsKS a Informačnom centre. V piatok 21.6. si 
v Cestovateľskom kine pocestujeme v Ži:ve do Nepálu 
s  Bánovčanom Braňom Štefánikom a  v  sobotu 22.6.
sa vám rovnako v  Ži:ve predstaví speváčka Sue von 
Hall. V nedeľu 23.6. o 18.30 h sa stretneme na jednom 
z podujatí Kultúrneho leta, na ktorom sa predstavia 
v mestskom parku talentované deti a mladí z tanečného 
štúdia Muzeta, Ars Akademy a kapela Tí Oní. V pon-
delok 24.6. môžete darovať najvzácnejšiu tekutinu 
– krv v Centre voľného času a popoludní o 17.00 h sa 
v Ži:ve naučíte niečo o obsahovom marketingu, treba 
sa prihlásiť cez stránku www.npc.sk.  (vp)

KAM za kultúrou 

ZPOZ na krajskej prehliadke
Zbor pre občianske zále-

žitosti pri Mestskom zastu-
piteľstve v  Bánovciach nad 
Bebravou znovu dokázal, že 
spoločenské obrady v našom 
meste vykonáva na  vysokej 
úrov ni .  Prav idelne sa 
zúčastňujú jeho členky 
a členovia aj prehliadky spo-
ločenských obradov Zborov 
pre občianske záležitosti 

Človek človeku v  Slovenskej 
republike a každý rok na inú 
tému. Tohtoročná krajská 
prehliadka sa uskutočnila 
koncom mája na  provi-
zórnom pódiu Penziónu 
Viva v Púchove, kde sa zišli 
„obradníci“ z  Trenčian-
skeho kraja, ktorí pripravili 
obrady na  tému Spomienka 
na  človeka v  smútočných 

obradoch. Tým rozumieme 
pohreb, rozlúčka od  mesta 
pri kresťanskom obrade, 
rozlúčka pri ukladaní urny, 
slávnosť pri spomienke 
na  zosnulých. Smútočný 
obrad predvedený člen-
kami bánovského ZPOZu 
na  krajskej prehliadke bol 
totožný s  jedným z  tých, 
ktorým vystrájajú našich 

občanov na  poslednú cestu 
pri pohreboch. Náš ZPOZ 
reprezentovali poslankyňa 
MsZ Naďa Ondrejková 
a  matrikárka Janka Bot-
ková. Svojím vystúpením 
prítomných na  prehliadke 
presvedčili, že v  našom 
meste k obradom pristupuje 
ZPOZ s láskou a s úctou ku 
každému človeku.  (jb)

Napíšte nám svoje letné zážitky a príbehy
Dovolenka a prázdniny k letu neodmysliteľne patria. A s ním aj kopec zážitkov, spomienok, ale aj nezabudnuteľných 

príbehov. Verím, že aj naši čitatelia radi spomínajú a radi sa o svoje zážitky a spomienky podelia s ostatnými, aj keď sa udial 
možno pred mnohými rokmi. Preto, prosíme, napíšte nám, alebo nám príďte svoj zážitok porozprávať do redakcie. Radi Vám 
s písaním pomôžeme. A tak spoločne obohatíme naše – vaše letné vydania novín. Píšte na noviny@kulturabn.sk...  redakcia

Poďakovanie 
Ďakujeme rodine, priateľom 

a známym, ktorí sa prišli dňa 28. mája 
rozlúčiť s  našou milovanou Katkou, 
ktorá nás navždy opustila 26. mája 
2019 vo veku 38 rokov.. Ďakujeme za  slová útechy 
a objatia, za kvetinové dary a hlavne za to, že ste si 
našli čas a prišli ste dať posledné zbohom.

Katarína Lobotková Griačová, rod. Vnuková

Navždy zostaneš v našich srdciach a spomienkach,
Katka naša...  Smútiaca rodina 

Biblioterapia a kulinoterapia

 DSS Archa sa aktívne zapojil do pro-
jektu Čítajme deťom každý deň... Mali 
ste besedu s pani Kernovou... Akú máte 
spoluprácu s mestskou knižnicou?

Veľmi dobrú, aktívnu a  hlavne 
zmysluplnú. S  klientmi chodíme 
do  knižnice v  rámci biblioterapie 
požičiavať si knihy, zúčastňujeme sa 

besied, spoločného čítania, premie-
tania filmov a  rozprávok, rôznych 
výstav. Máme za  sebou aj niekoľko 
spoločných stretnutí arteterapeutic-
kých a  dokonca aj kulinoterapeutic-
kých. Koniec roka sa už tradične spája 
so zdobením stromčeka v  knižnici, 
spoločným posedením a  spievaním 
kolied. 
 Realizujete projekt cez Nadáciu 
Pontis... Môžete nám ho bližšie 
predstaviť?

Náš projekt - Poviem ti to rukami 
- zaujal Nadáciu Pontis a  spolu 
s  Nadačným fondom Johnson Con-
trols nás � nančne podporili. Prioritne 
je zameraný na prácu s mladými ľuďmi 
so zdravotným znevýhodnením. Ako 

už samotný názov nášho projektu 
hovorí, rukami sa snažíme s  našimi 
klientmi rôznymi aktivitami vyjadriť 
to, čo nedokážu dostatočne slovami. 
Je rozdelený na  tri časti: kulinote-
rapiu, fytoterapiu a  gardenterapiu, 
arteterapiu a  ergoterapiu. Klienti sa 
učia rôzne pracovné zručnosti vďaka 
zamestnancom DSS, študentom Jaku-
bovi, Adamovi, Petrovi z bánovského 
gymnázia, študentkám Kristíne a Lívii 
zo Súkromnej strednej odbornej školy 
pedagogickej v Topoľčanoch a vďaka 
paniam - Naďke Zaťkovej, Jarke Miku-
lovej, Majke Šte� ovičovej a  Soničke 
Kšinskej. Ďalším cieľom projektu 
bolo zapojenie dobrovoľníkov, učenie 
sa tolerancii a spolupráci, čo sa nám 
úspešne darí práve vďaka týmto 
ľuďom so srdcom na správnom mieste. 
Všetkým im ďakujem v  mene našej 
Archy. 
 Predstavte nám bližšie spomínanú 
kulinoterapiu...

Kulinoterapiu tzv. šikovné 
varešky som zaviedla v  DSS pred 
štyrmi rokmi. Teší sa veľkej obľube. Je 
to terapia, pri ktorej varenie a pečenie 
lieči. V  tejto terapii ide hlavne o  to, 
naučiť našich klientov pripraviť si jed-
noduché jedlá. A tak varíme a pečieme 
rôzne dobroty, sladké, slané, dokonca 
sa snažíme aj tie zdravé. Keď máme 
naše šikovné varešky, vôňa sa nesie 
celým objektom. Klienti sú zapojení 
do  činností a  aktivít, ktoré rozvíjajú 
ich motorické, sociálne, komunikačné 
zručnosti, schopnosti, celú ich osob-
nosť. A čo je veľmi dôležité, získavajú 
pocit užitočnosti, že dokážu niečo 

uvariť, pripraviť, naaranžovať, byť 
samostatnejší. Pod dozorom perso-
nálu a  jeho slovným usmernením sa 
učia napríklad aj pracovať s domácimi 
spotrebičmi. 
 Koniec mája a  začiatok júna bol 
u  vás mimoriadne bohatý... Čítanie, 
beseda, divadlo... Aké bude leto?

Čo sa týka predstavenia Lúčna roz-
právka, ktoré mali možnosť naši klienti 
a ich rodiny vidieť v našich priestoroch, 
spolupracujeme už tri roky s Divallom 
Tesáre. Divadlo dáva našim klientom 
iný zážitok ako sledovanie televízie. 
Predstavenie pod vedením pani Márie 
Bagovej bolo výborné, spevavé, veselé, 

zábavné, komunikatívne, herečky – 
deti, hrali s nadšením. Do samotného 
predstavenia zapojili aj klientov, takže 
bolo aj interaktívne, výchovné. Naše 
zážitkové aktivity budú pokračovať aj 
počas leta. Budeme realizovať projekt 
Archácke leto, ktoré podporilo mesto 
Bánovce. A  pokračovať v  projekte 
s  Nadáciou pre deti Slovenska 
a  poisťovňou Kooperatíva Bezpečne 
v komunite, bezpečne doma. 

 Alena Borszéková

Domov sociálnych služieb, 
nezisková organizácia, 

ARCHA, v Bánovciach nad 
Bebravou sa môže pochváliť 
veľmi pestrým životom 
svojich klientov. Obzvlášť 
v tomto období. Aké aktivity 
ponúka vedenie DSS, sme 
sa porozprávali s jeho 
riaditeľkou Renátou Streicher.
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Marián Farkaš - víťaz prvej Bánovskej tenisovej ligy:
Nečakal som, že to bude také jednoduché

Bol jedným z  hlavným 
favoritov minuloročnej prvej 
Bánovskej tenisovej ligy 
(BNTL) a  papierové pred-
poklady aj potvrdil. Reč je 
o Mariánovi Farkašovi, ktorý 
sa v  roku 2018 stal víťazom 
prvej Bánovskej tenisovej 
ligy. Po štvrtom, treťom a aj 
druhom mieste vystúpil 
na bánovský tenisový Olymp 
a to impozantným spôsobom. 
Vyhral všetky zápasy. Mariá-
novi Farkašovi gratulujeme 
a prinášame s ním rozhovor 
aj o novej sezóne. 
 Podarilo sa ti konečne 
ovládnuť bánovskú prvú 
ligu... Aké boli prvé pocity 
a dojmy?

Každé v íťazst vo je 
vzácne a  toto ma určite 
poteši lo. Po  v iacer ých 
druhých a  tretích miestach 
som konečne vyhral, aj keď 

prvýkrát nehral Marek Liška, 
ktorý začal trénovať deti.
 Posledné sezóny prišla 
bánovská prvá liga o viacero 
kvalitných hráčov, na  čele 
s  Marekom Liškom, ktorý 
bol víťazom ročníkov 2017, 
2015 a  2014, a  Romanom 
Ž e m l i č k o m ,  v í ť a z o m 
ročníka 2016. Si stálym 
účastníkom BNTL... Ako 
by si zhodnotil úroveň prvej 
ligy, objavujú sa aj talenty, 
ktoré by dokázali v  blízkej 
budúcnosti atakovať titul 
v prvej lige?

Tak určite pre mňa je 
škoda, že Marek Liška nehrá. 
Vždy v posledných rokoch to 
boli po  všetkých stránkach 
zaujímavé a kvalitné zápasy, 
v  ktorých boli emócie, 
a obaja sme ich chceli vyhrať. 
Každý má možnosť pre 
víťazstvo spraviť viac a je len 

otázka, čo všetko je schopný 
každý hráč preto urobiť. 
Po  odchode Mareka bola 
o to väčšia motivácia z mojej 
strany zabojovať a  potvrdiť 
úlohu favorita. Momentálne 
naozaj neviem, či v  našom 
meste sú aktuálne talenty, ale 
verím, že postupom času sa 
z detí stanú talenty nielen pre 
BNTL ale aj pre slovenský 
tenis. Napriek tomu sa môže 
stáť, že príde niekto z iného 
mesta za  prácou a  rodinou, 
tak ako to bolo v prípade aj 
Romana Žemličku, ktorý 
hneď vo svojej prvej sezóne 
vyhral prvú ligu. Ak sa 
nemýlim, tak trénova l 
od štyroch rokov a následne 
začal robiť trénera. Možno 
sa bude niečo obdobné 
opakovať aj v  tejto sezóne, 
keďže opäť sa prihlásil 
podobný chalan s rovnakou 

minulosťou. V týchto prípa-
doch je tam značný rozdiel 
v kvalite, ale verím, že BNTL 
vyhrá niekto z  bánovských 
tenistov.
 Späť k  tebe a  tvojej 
famóznej sezóne, ktorú 
si vlastne prvýkrát vo 
svojej kariére ukončil bez 
prehry. Vnímal si tento fakt 
na konci sezóny a naozaj to 
bola doslova pre teba pre-
chádzka ružovou záhradou? 
Štatistiky tomu zjavne 
nasvedčujú...

Pri neúčasti Mareka 
L išku som bol  pred 
začiatkom možno papie-
rovým favoritom na  víťaz-
stvo, ale nečakal som, že to 
bude až také jednoduché so 
stratou len jedného setu 6:7 
v poslednom zápase.
 Ako vidíš svoje šance pred 
úvodom novej sezóny, cieľ je 

znova titul v bánovskej prvej 
lige?

Samozrejme, každý rok 
je mojím cieľom vyhrať. 
Tento rok to určite bude 
o  niečo náročnejšie ako 
minulý rok. Vždy je ťažšie 
obhájiť víťazstvo ako ho 
prvýkrát získať, ale spravím 
všetko preto, aby som aj 
na  konci tejto sezóny bol 
číslo jedna v prvej lige.
 Kto je tvojím tenisovým 
vzorom?

Určite Juan Martin Del 
Porto pre svoju húževnatosť 
a  neoblomnosť sa vzdať 
v  boji o  víťazstvo, napriek 
mnohým zraneniam.
 Prekvapilo ťa, keď víťaz 
minuloročnej druhej ligy 
Jozef Kováč nechcel postúpiť 
do prvej?

Nebolo to prvýkrát, keď 
víťaz druhej ligy nechcel 

postúpiť. Pravdupovediac, 
trošku som s  tým počítal, 
keďže určite je pocitovo lepšie 
vyhrávať ako prehrávať.
 Máš svoj tenisový rituál, 
bez ktorého by si nevedel 
predstaviť svoju zápasovú 
pohodu?

Keďže na  rituály moc 
neverím, tak nemám žiadny 
predzápasový ani zápasový.
 Na záver - ako dlho sa 
venuješ tenisu a  ako si sa 
k nemu dostal?

Tenisu sa venujem pri-
bližne desať rokov. V začiat-
koch iba rekreačne a následne 
som sa pripojil do novoroz-
biehajúceho projektu BNTL. 
Ale, samozrejme, aj keď 
som bol mladší, tak sme si 
s  drevenou raketou pinkali 
loptičku cez špagát a  hrali 
činžiakové turnaje.

(zdroj:m.bntl.sk, aj)

Naši zápasníci 
na turnaji najlepší 

Mestská športová hala 
v Bánovciach nad Bebravou 
privítala 8. júna na štvrtom 
ročníku medzinárodného 
turnaja až 152 zápasníkov 
z  19 klubov Maďarska, 
Česka a  Slovenska. Naše 
farby hájilo 33 chlapcov 
a dievčat od 7 do 15 rokov. 
Č lenov ia  bá nov ského 
Mestského zápasníckeho 
klubu získali až 17 cenných 
kovov. Najviac sa darilo 
Sve ťov i  Tr nov s k ému , 
Tomášovi Melasovi, Pat-

rikovi Urbánkovi, Tadeá-
šovi Trnovskému, Erosovi 
Čelechovskému, Andre-
asovi Kernovi a  Petrovi 
Bobušovi, ktorí nenašli vo 
svojich kategóriách premo-
žiteľa a zaslúžene zvíťazili. 
Všetci naši zástupcovia sa 
pričinili o to, že aj v tomto 
roku sa MZK Bánovce 
stal víťazom v  celkovom 
hodnotení družstiev pred 
druhým ZK Corgoň Nitra 
a  treťou Dunajplavbou 
Bratislava.  (aj)

Víťazná bodka na sezónou Spartak Bánovce – Prievidza 2:1 (0:1)
Naši futbalisti po  víťazstve 

v Prečine nastúpili akoby so zvia-
zanými nohami. Hostia v prvom 
polčase pôsobili lepším dojmom 
a  vypracovali si aj niekoľko 
šancí, no podržal nás brankár 
Korček. Na  druhej strane Kráľ 
namieril len do Mifeka a o pár 
minút hosťujúci brankár vyrazil 
aj Rusnákov pokus. Prievidzi 
patrilo prvé dejstvo a zaslúžene 
sa dostala do  vedenia v  jeho 
závere, keď sa presadil Martin 
Šlabjar. Po zmene strán vyšli tré-
nerovi Slovákovi striedania, čo sa 
prejavilo zlepšenou hrou na tráv-
niku. V  59. minúte vyrovnal 
stav stretnutia po peknej  strele 
Kochan. Neskôr dve tutovky 
spálil Rusnák, keď najskôr tesne 

netrafil medzi tri žrde bránky 
a následne namieril len do bran-
kára hostí. Našich mohol poslať 
do  vedenia Kyselica, ale dobrú 
príležitosť mu zmaril Mífek. 
Spartakovci mali v závere drvivý 
tlak, o  ich výhre 2:1 rozhodol 
gólom v  89. minúte Vladimír 
Láska. Pre Prievidzu je prehra 
krutá a to najmä za predvedený 
výkon v prvom dejstve. Naši fut-
balisti piatou domácou výhrou 
v rade potvrdili vynikajúcu jarnú 
časť sezóny 2018/2019.

Zostava Spartaka Bánovce: 
Korček – Sipos , Rusinko, 
Morávek (78.Žatko), Masarovič, 
Nazar (69.Mik loš),  Taba k, 
Kochan, Kráľ(46.Láska), Kyse-
lica, Rusnák.  (mk,aj)

Foto: P. Duracyiová
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INZERCIA

55 rokov slávy bánovského basketbalu 

Skúšky uchádzačov o poľovný lístok

Keďže som starší človek so 
siedmym krížikom na chrbte, článok 
okamžite vyvolal spomienku na moju 
alma mater - bánovskú SPŠS. Začalo 
to v rokoch 1960 a 1961, keď si učiteľ 
Ján Kočalka postavil na hodine telo-
cviku žiakov statnej výšky do kruhu 
a  striedavými prihrávkami sa snažil 
odhadnúť, ktorý z nich by mohol byť 
členom budúceho basketbalového 
družstva. Podarilo sa mu vytvoriť asi 
deväťčlenný team a  s  nimi začínal. 
Z  týchto chlapcov len jediný hrával 
predtým basketbal. Od pána Kočalku 
to bola naozaj odvaha. Kto však 
poznal „Kočalu“, tak vie, že on bol 
presvedčený, že to nie je nemožné. 
A  tak začali jeho nové metódy dvoj-
fázových tréningov a chlapci makali. 
Dvakrát v  týždni už od  pol šiestej 
ráno do  pol siedmej, popoludní 
znovu. Na vytrvalosť behy - Biskupice, 
Nemcov jarok, Mladý háj, mestský 
park, atď. Na  posilňovanie „opičia 
dráha“ v malej telocvični Sokolovne, 
na  herné majstrovstvo horná telo-
cvičňa. Skrátka jeho zásada - ťažko 
na  cvičisku, ľahko na  bojisku - bola 
prvoradá. Od  hráčov to chcelo nes-
miernu vôľu. Tak sa chlapci prebojo-
vávali stále vyššie. Doma, na internáte 
vlastnoručne bolo treba vyprať 
prepotené dresy a po radiátoroch ich 
museli vysúšať. Vytrvalosť, hráčska 
rivalita a trénerova obetavosť (pretože 
ten bol všetko v jednej osobe - učiteľ, 
tréner, vedúci mužstva, vychovávateľ, 
dokonca ako „agent cestovky“, pre-
tože vyhľadával aj spoje a nocľahy...) 
znamenali, že postúpili do slovenskej 
dorasteneckej ligy. Tam sa hralo sys-
témom dvojzápasov. Jeden v  sobotu 

podvečer a druhý v nedeľu. Nakoľko 
vyučovanie bolo aj v  sobotu, hráči 
museli cestovať už dopoludnia a  to 
znamenalo uvoľnenie z  vyučovania, 
čo brali ako veľký bonus. Beda ale 
tomu, kto nedosahoval požadovaný 
prospech... 

Ligový dorast, to bola už nejaká 
méta. Veď také manča� y ako Han-
dlová, Komárno, Košice, Prešov, 
Ružomberok, Bratislava, ktoré keď 
prišli do  Sokolovne s  minimálnymi 
rozmermi, tak sa „vešali“ po košoch, 
aby našich borcov ohurovali. A proti 
nim naši v skromnej hráčskej výbave, 
ale s bojovným srdcom a vynikajúcou 
kondičnou prípravou. Tak sa dostala 
naša Slávia s  hrdinami vtedajšieho 
priemyslováckeho basketbalu až 
do bojov o majstra Slovenska. A že sa 
ním nestali, tomu zabránilo len admi-
nistratívne nedorozumenie. Skončili 
teda „až na druhom mieste“. 

Prečo toto všetko píšem? Pre-
tože tento rok v máji bolo presne 55 
rokov, keď naša hráčska partia hrala 
o  prím v  slovenskej dorasteneckej 
lige. Ako dôkaz nech poslúži citácia 
z  vtedajších novín Československý 
Šport z  5. mája 1964: „Starší dorast 
Slávie Bánovce nad Bebravou postúpil 
do dorasteneckej ligy, v ktorej si vedie 
veľmi úspešne. V prvej polovici súťaže 

prehrali len s VSS Košice a zvíťazil nad 
Sláviou Komárno, Baníkom Handlová, 
Ružomberkom a Lokomotívou Prešov. 
Prvý raz v histórii sa mladí bánovskí 
športovci dostali tak vysoko...“ 

Toto krásne obdobie zanechalo vo 
všetkých hráčoch nielen spomienky, 
ale ich to aj pozitívne „poznačilo“ 
do  života. Vytrvalosť a  zdravú cti-
žiadosť, ktorú získali u  Jána Kočalu, 
si preniesli aj do  života. Viacerí 
absolvovali vysoké školy, uplatnili sa 
na  vedúcich postoch v  zamestnaní 
a čo je asi najdôležitejšie, preniesli si 
svoje puto priateľstva do života, ktoré 
trvá až doteraz. Sú to správni chlapi, 
kamaráti naveky. Za toto cítia naozaj 
veľkú vďaku vynikajúcemu človekovi, 
basketbalovému mágovi, pánovi uči-
teľovi a trénerovi Jankovi Kočalkovi. 
Tvoji hráči s  bázňou myslia na  teba 
„pašáku“, Janko Kočalka. Pozeraj 
na nich, Tvojich hráčov zhora, z bas-
ketbalového neba, oni odtiaľto zdola 
s vďakou a úctou spomínajú.“

Ján Plachý 
Odkaz od bývalých hráčov Slávie 

súčasným mladým basketbalistom: 
Ak sa vyskytne možnosť, že budete 
hrať nejaký významný zápas, radi vás 
prídeme my, bývalí hráči povzbudiť, 
minimálne ako posádka jedného auto-
mobilu...  Ďakujeme

Obvodná poľovnícka 
komora Bá novce nad 
Bebravou organizova la 
8. júna v  priestoroch ZŠ 
Uhrovec skúšky uchádzačov 
o  poľovný lístok. Kandidáti 
prechád z a l i  k va l i t nou 
ročnou prípravou, absol-
vovali teoretickú, streleckú 
a  pra k t ickú pr íprav u 
v  intenciách Zákona NR SR 
č.274/2009 o  poľovníctve 
a  o  zmene a  doplnení nie-
ktorých zákonov a Vyhlášky 
MP SR č.344/2009 Z. z., 
a skúšobného poriadku. 

Teoretická príprava pre-
biehala v priestoroch kance-
lárie Obvodnej poľovníckej 

komory , ktorú zabezpečo-
vali kvali� kovaní prednáša-
telia v  rozsahu stanovenom 
skúšobným poriadkom, t. j. 
v  počte 70 hodín. Strelecká
príprava spočívala v  absol-
vovaní streleckého výcviku 
s  poľovníckymi zbraňami, 
zo skúšky zo streľby z poľov-
níckych zbraní a z teoretickej 
a  praktickej skúšky zásad 
bezpečného zaobchádzania 
s  poľovníckymi zbraňami 
a poskytovania prvej pomoci 
pri úrazoch spôsobených pri 
výkone práva poľovníctva. 
Praktická príprava prebie-
hala po skončení teoretickej 
prípravy, ktorú kandidáti 

vykonávali u užívateľa poľov-
ného revíru a  na  akciách 
OkO SPZ a  OPK Bánovce 
nad Bebravou  v  trvaní naj-
menej 12 mesiacov. 

Skúšky o poľovný lístok 
sa uskutočnili elektronickou 
formou prostredníctvom 
portálu poľovnícke skúšky
pred skúšobnou komisiou, 
ktorú delegovala Slovenská 
poľovnícka komora. Ich 
cieľom je zistiť vedomosti 
uchádzačov z  oblasti chovu 
zveri, jej ochrany a zveľaďo-
vania, právnych predpisov 
upravujúcich výkon práva 
poľovníctva, poľovníckej 
zoológie a  biológie zveri, 

poľov níckej k y nológ ie , 
bezpečného zaobchádzania 
s  poľovníckou zbraňou 
a  zásad streľby a  poskyto-
vania prvej pomoci. Zároveň 
uchádzači po  úspešnom 
a b s o l v o v a n í  s k ú š k y 
z poľovníctva mali možnosť 
vykonať doplnkovú skúšku 
z  poľovníctva na  získanie 
spôsobilosti na  držanie 
zbraní a  streliva, čím uchá-
dzač  získa zbrojný preukaz 
skupiny D. Súčasne kandi-
dáti mohli absolvovať skúšky 
psychickej spôsobi lost i 
na držanie a nosenie zbraní 
a streliva. 

Gabriela Hollá

Bolo to pred vyše tridsiatimi rokmi, keď som stála 
v dlhom rade na poľnohospodárskom veľtrhu Agrokom-
plex, aby sa mi ušla minerálna voda – v plastovej fľaši! 
Bol to hit sezóny. Dovtedy sme poznali len sklené fľaše. 
A tú plastovú, ako ľahkú a nerozbitnú, som „opatrovala“ 
a maximálne využívala pri troch deťoch takmer rok. To 
som ešte ako mladá mamička netušila, že príde doba 
plastová. Na  zaplakanie. Kde sa pozriem, samý plast 
a umelina....

Napriek tomu sa doma snažíme žiť bez plastov. 
Napríklad...V kuchyni mám z plastu iba jednu jedinú 
misku, v dome iba jeden koberec z  „umeliny“, ostatné 
sú doma tkané, alebo z  ovčej vlny, oblečenie zásadne 
z bavlny, ľanu, sem tam nejaké ľahké percento elastanu 
či polyesteru. Žiaľ, v plaste sú balené všetká drogéria, 
v  skle sú iba výnimky. Desiaty nebalím do  igelitového 
sáčku, ale do nádob na to určených (sú síce z plastu, ale 
niektoré mám už desať rokov). Na  nákupy sa snažím 
nosiť tašky z plátna, tých mám doma aspoň desať. Ale 
keď si zabudnem, musím kúpiť síce igelitku – ale len 
takú, na ktorej je napísané, že je „priateľská k prírode“, 
teda rozložiteľná, aj tú potom využijem do  smetného 
koša. Do  koša kupujeme len ekologicky rozložiteľné 
sáčky.... atď. V príkladoch ekologického prístupu k životu 
by som mohla pokračovať ďalej. Svedectvom je naša 
smetná nádoba, ktorá je každý druhý týždeň naplnená 
len do  štvrtiny (väčšinou kombinovaným odpadom, 
ktorý sa nedá separovať – o tom na budúce)... Ale platím 
za odpad tak, akoby bola plná.

Zásadne nekupujem minerálky v  plastových f ľa-
šiach, maximálne raz za rok, dve-tri fľaše, keď čakáme 
určitú návštevu (keby boli v skle, určite im dám prednosť). 
Zásadne pijem vodu z vodovodu s citrónom, alebo bez, 
občas aj vodu prinesenú z prírodnej osvedčenej studničky. 
A práve pri pitnom režime by som sa teraz, v čase skorých 
letných horúčav pristavila. Viete si zrátať, koľko plasto-
vých � iaš nakúpite s minerálkou a koľko je to odpadu? 
A koľko to zaberie objemu! Keby sme ich aspoň stláčali 
a nie hádzali okolo kontajnerov, ktoré sú s príchodom 
leta opäť preplnené. A žiaľ, nejeden raz som videla, ako 
jedno plné igelitové vrece, vybrané z domáceho smetného 
koša, spolu s  odpadom v  domácnosti a  s  plastovými 
f ľašami, končí v  kontajneri s  komunálnym odpadom. 
Hádam príde čas, keď sa aj toto bude pokutovať. Lebo – 
mám taký pocit, že Slováčisko sa naučí separovať len bod 
hrozbou „biča“. Do neplastovania, priatelia! 

 (environ)mentalistka Ala 

EKO (ne)plastovanie

Prezradím vám to – budeme mať nové oddelenie. 
Bude to plastická chirurgia. Zoznam úkonov nie je ešte 
kompletný, ale už teraz sa vie, že na  zozname bude 
napríklad zväčšovanie sebavedomia a IQ. Nakupuje sa 
už technika na zmenšovanie ega. Vyhladzovanie jaziev 
na  duši a  odstraňovanie prebytočného strachu bude 
vykonávané v  celkovej anestézii v  rámci jednodňovej 
chirurgie. Ak to priestorové kapacity dovolia, uvažuje sa 
aj nad predlžovaním pocitu šťastia a odsávaním neistoty. 
Bielenie čiernych myšlienok bude už len príjemný bonus. 
Prvý krát v histórii bude na tomto oddelení vyskúšaná aj 
depilácia tŕňov v oku a pleťová maska, ktorá, vraj, dokáže 
vrátiť vlastnú tvár. Všetky úkony bude v plnej výške pre-
plácať poisťovňa a na nič sa nebude musieť čakať, pretože 
menej vyťažení lekári zo znižovania ega budú pomáhať 
tým ostatným. Naozaj sa máte na čo tešiť. Bude to pre-
vratný zvrat v zdravotnej starostlivosti v našom meste. 
Po skrášľovacom pobyte na tomto oddelení vám prestane 
byť smutno za pohotovosťou a pôrodnicou... Takí „vyno-
vení“ budete mať chuť chodiť napríklad do kina... a zrazu 
zistíte, že nie je do akého. (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Na obrázku z roku 1964 vedľa trénera a učiteľa Kočalku sú hráči: Uhrín, 
Štefánik, Škulec, Perniš, Huljak, kľačia: Malý, Hodál, Podoba a Suchý. 
 Archívne foto: Fr. Šopinec .

Náhodne som sa dostal 
do archívu Bánovských 

novín a tam mi padol do oka 
článok o veľmi pekných 
súčasných výsledkoch 
mládežníckeho basketbalu 
v Bánovciach nad Bebravou. 
Súťažiť pod hlavičkou FIBA 
medzinárodne, to je veru hodné 
pýchy. Naozaj pozoruhodné 
výsledky. Gratulujem... 
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA


